

Rural Consultations - Overview

(Le français suivra)

The Enchanté Network is the largest network of 2SLGBTQI+ organizations in Canada, with nearly 200 2SLGBTQ+ member organizations spanning every province and territory. Our members include 2 Spirit societies, pride centres, HIV/AIDS organizations, trans collectives, and countless other essential, frontline organizations. 3 key pillars ground the Enchanté Network's mandate: connecting, supporting and advocating.

Two-Spirit, lesbian, gay, bisexual, transgender, gender non-conforming, intersex (2SLGBTQI+) people face pervasive health, housing, employment, safety, and migratory disparities throughout Canada. These disparities are further exacerbated for 2SLGBTQI+ folks in rural communities. Through a series of convenings with current and prospective members in rural communities, the Enchanté Network will support these organizations by connecting them with organizations facing similar challenges and assisting with advocacy and capacity building.

Through monthly convenings, the Enchanté Network will bring current and prospective rural members together to discuss key issues and opportunities that impact their communities. These monthly shared connections will allow rural 2SLGBTQI+ organizations to identify the systems-level barriers they experience in their work. It will also be a place to connect and align their work regionally and nationally.

During these shared connections, the following topics will be addressed:

- Mental health
- Gender-based violence
- Indigenous reconciliation
- Healthcare
- Safety
- Anti-Racism
- Anti-Oppression
- Decolonization and Indigenization

Duration

Session Length: 1.5 hours

Number of sessions: 5 total between January - March 2023

Dates:

Mental Health & Healthcare: January 19, 2023, from 1 to 3pm (EST) -

<https://us02web.zoom.us/j/87214985354>

Safety & Gender Based Violence: January 25, 2023, from 1 to 3pm (EST) -

<https://us02web.zoom.us/j/82676390684>

Indigenous Reconciliation & Decolonization: February 15, 2023, from 1 to 3pm (EST)

- <https://us02web.zoom.us/j/85452863093>

Indigenization & Anti-Racism: February 22, 2023, from 1 to 3pm (EST) -

<https://us02web.zoom.us/j/87998243373>

Anti-Oppression: March 3, 2023, from 1 to 3pm (EST) -

<https://us02web.zoom.us/j/81346633130>

Topic Focus

These consultations aim to address a number of topics. While we will pay particular attention to the topics below, each session will leave room for attendees to bring forth current issues and topics that are relevant to their particular context.

- January's consultations will address mental health, healthcare, safety and gender-based violence
- February consultation will address Indigenous reconciliation and decolonization and building Indigenization and anti-racism within a rural context
- March consultation will address anti-oppression

Le réseau Enchanté est le plus grand réseau d'organisations 2SLGBTQI+ au Canada et nos membres sont répartis dans chaque province et territoire. Nos membres comprennent des sociétés 2Esprit, des centres de la fierté, des

organisations VIH/sida, des collectifs trans et de nombreuses organisations essentielles de première ligne.

Les personnes 2Esprit, lesbiennes, gays, bisexuelles, transgenres, de genre non-conforme et intersexes (2SLGBTQI+) sont confrontées à des disparités constantes en matière de santé, de logement, d'emploi, de sécurité et de migration dans tout le Canada. Ces disparités se font particulièrement ressentir par les personnes 2SLGBTQI+ vivant dans des communautés rurales. Par le biais d'une série de consultations, le réseau Enchanté souhaite rassembler ses membres ruraux actuels et potentiels afin de discuter collectivement de leurs défis et les soutenir dans le développement de capacités organisationnelles et de plaidoyer.

Lors de réunions mensuelles, le réseau Enchanté rassemblera ses membres ruraux actuels et potentiels pour discuter de questions clés et des opportunités qui peuvent avoir un impact sur leurs communautés. Ces moments de connexions mensuelles permettront aux organisations rurales 2SLGBTQI+ d'identifier les obstacles systémiques qu'elles rencontrent dans leur travail. Ces rencontres seront également des opportunités pour aligner leur travail au niveau régional et national.

Durant ces moments de consultation, nous aborderons les sujets suivants :

- La santé mentale
- Les violences basées sur le genre
- Réconciliation autochtones
- Les services de santé
- La sécurité
- L'anti-racisme
- L'anti-oppression
- La décolonisation et l'indigénisation

Échéancier et durée

Durée des consultations : 1h30

Nombre de consultations : 3 - 1 par mois de janvier à mars 2023

Dates :

Services de santé et santé mentale : 19 janvier 2023 de 13h à 15h (HNE) -

<https://us02web.zoom.us/j/87214985354>

Sécurité et violences basées sur le genre : 25 janvier 2023 de 13h à 15h (HNE) -

<https://us02web.zoom.us/j/82676390684>

Réconciliation avec les peuples autochtones et la décolonisation : 15 février 2023 de 13h à 15h (HNE) - <https://us02web.zoom.us/j/85452863093>

L'indigénisation et l'anti-racisme : 22 février 2023 de 13h à 15h (HNE) - <https://us02web.zoom.us/j/87998243373>

Anti-oppression: 3 mars 2023 de 13h à 15h (HNE) - <https://us02web.zoom.us/j/81346633130>

Sujets des consultations

Chaque consultation adressera un certain nombre de sujets. Quelques sujets seront pré-établis, mais les participant.e.s seront invité.e.s à discuter de sujets additionnels qui leurs semblent pertinents.

- Les sujets des consultations de janvier incluront la santé mentale, les soins de santé, la sécurité et les violences basées sur le genre
- Les sujets des consultations de février incluront la réconciliation avec les peuples autochtones, la décolonisation et l'anti-racisme dans un contexte rural
- Le sujet de la consultation de mars sera l'anti-oppression